

Canadiens-Français	22
" Anglais	104
" Irlandais	56
" Ecossais	12
Juifs	44
Italiens	2
Allemands	2
Total	242
Patients congédiés guéris	206
Mortalité	26
Patients décédés avant 24 heures de séjour à l'hôpital	13
Scarlatine	7
Diphthérie	19
Total	26
Percentage de la mortalité	10.74%
Percentage de la mortalité en retranchant les 13 qui sont arrivés mourants à l'hôpital	5.7%
Patients à l'hôpital le 1er janvier 1905	10

VARIOLE.

Hôpital en haut de la rue Moreau.

Patient à l'hôpital au 1er janvier 1904	1
Admissions	29
Anglais	1
Canadiens-Français	28
Total	29
Patients du sexe masculin	20
Patients du sexe féminin	9
Total	29
Adultes	19
Mineurs	10
Total	29
Protestants	1
Catholiques	28
Total	29
Mortalité	0
Partis guéris	30

LABORATOIRE DE BACTÉRIOLOGIE.

Vu les travaux faits à l'hôtel de ville l'an dernier l'emplacement réservé au laboratoire de bactériologie ne fut prêt pour l'installation de nos instruments que vers le 1er novembre 1904.

En novembre et décembre nous n'avons fait autre chose que l'analyse de l'eau de Montréal, les résultats de nos recherches paraîtront dans notre rapport qui sera terminé le 1er novembre 1905.

Maintenant le laboratoire de bactériologie est complètement installé et à la disposition des médecins qui auront des renseignements à nous demander où des recherches particulières à nous faire faire.

DÉSINFECTION À L'ÉTUVE.

La voiture pour aller chercher les effets et pour les rapporter à leur propriétaire a fait 528 sorties.

Matelas	615
Oreillers	1103
Couvertures	67
Lits de plumes	84
Tapis	39

J'ai l'honneur d'être, Monsieur le docteur,

J. E. LABERGE, M. D.

French Canadians	22
English	104
Irish	56
Scotch	12
Jews	44
Italians	2
Germans	2
Total	242
Patients discharged cured	206
Mortality	26
Patients who died before 24 hours had elapsed since their admission to the hospital	13
Scarlet-fever	7
Diphtheria	19
Total	26
Percentage of the mortality	10.74%
By striking off the 13 patients who were admitted to the hospital in a dying state	5.7%
Patients in hospital the 1st of January 1905	10

SMALLPOX.

Moreau Street Hospital.

Patients admitted in the hospital the 1st January 1904	1
Admission	29
English	1
French-Canadians	28
Total	20
Male patients	20
Female	9
Total	29
Protestants	1
Catholics	28
Total	29
Mortality	0
Patients cured	30

BACTERIOLOGICAL LABORATORY.

Repairs being done at the City Hall last year, the space reserved for the bacteriological laboratory was only ready for our instruments in November 1904. The results of our examination therefore will appear in our report to be completed the 1st of November 1904.

During November and December, we have done nothing else but the water analysis of the City. The results of our examination will appear in our report to be completed the 1st of November 1905.

The bacteriological laboratory is now completely installed and is at the disposal of physicians who seek for information from us or wish to have us make particular researches.

DISINFECTION AT THE ETUVE.

The vehicle for the transportation of goods and for the returning of same to their owners have made 528 trips.

Mattresses	615
Pillows	1103
Quilts	67
Feather beds	84
Carpets	39

Your obedient servant,

J. E. LABERGE, M. D.